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Pest Megye Önkormányzatának 2017. évi külügyi beszámolója 

 

A 2017. évi külügyi terv végrehajtása során az előző években már megalapozott külkapcsolatok 

együttműködéseinek fenntartása, illetve új együttműködések kialakítása volt a cél.  Ennek során 

kifejezetten olyan kapcsolatokra fókuszáltunk, melyek az önkormányzati feladatokhoz kapcsolható, 

gyakorlati előnyökkel járhatnak számunkra.  

NEMZETKÖZI PROGRAMOKBAN TÖRTÉNŐ RÉSZVÉTEL 

INTERREG DANUBE TRANSZNACIONÁLIS PROGRAM 

DANube Urban Brand – a regional network building through tourism and education to strengthen the 

Danube cultural identity and solidarity 

A projekt fő célja a dunai kulturális identitás erősítése, és közös márkanév alatt egy átfogó tér-kulturális 

hálózat, az "európai kulturális sétány"  létrehozása. Ezeket a célokat a projekt a Duna menti települések 

nemzetek közötti kulturális kapcsolatainak támogatásával, valamint a fel nem használt, vagy rejtett 

kulturális és társadalmi értékek – azok jobb gazdasági és kulturális megtérülése érdekében történő – 

feltárásával kívánja elérni. 

A projekt kiemelt célkitűzése a Duna által térben szervezett, alulhasznosított kulturális örökség és 

kulturális erőforrások újraélesztése, összekapcsolása a kulturális együttműködések és tematikus 

turisztikai termékek fejlesztése érdekében, újrapozícionálva így korábban elhanyagolt helyi 

erőforrásokat. A projekt javítja a helyi hozzáférést a kultúrához, és az értékek gazdasági hasznosulását, 

elsősorban azzal, hogy a látogatókat a nagyobb városközpontokból kicsalogatja a kisebb, eddig 

felfedezetlen településekre. A közös stratégia és egyedi eszközök alkalmazásával a projekt látható 

változást fog eredményezni a kulturális örökség használatában és gazdasági értékteremtő 

képességének erősítésében, továbbá elősegíti az egyes kisvárosok kulturális tradícióinak 

újjáélesztését.   

A hét országból 18 taggal szervezett konzorcium tagja a Pest Megye Önkormányzata, vezetője a 

Budapesti Műszaki Egyetem. 

A projekt költségvetése 2.703.844 euró, ebből Pest Megye Önkormányzatára jutó teljes elszámolható 

költség 133.655 euró. 

A DANUrB projekthez Önkormányzatunkon keresztül csatlakozott 4 hazai és 5 külföldi (szlovák, osztrák 

és szerb) önkormányzat, illetve önkormányzati intézmény (ún. ASP, azaz Associated Partner). Ezek szűk 

költségvetése (4,2 MFt) a pályázati szakaszban beépítésre került Önkormányzatunk költségvetésébe. 

A projektben félévente kell szakmai és pénzügyi beszámolót benyújtani. Az első beszámolónkat a 

támogató elfogadta, a másodikat 2018 januárban nyújtottuk be. 

 

Az év folyamán – a megfelelő eljárásrend szerint – kiválasztottuk a szakmai közreműködőket, akikkel a 

hivatal szakértői, munkatársai zökkenőmentesen, hatékonyan tudnak együttműködni. 
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Az önkormányzati és a külsős szakértőink elsősorban a 3. és 4. Feladatcsoport munkáin, azaz a kutatási 

platform kidolgozásában és a kulturális és egyéb értékek azonosításában, valamint az 5. 

Feladatcsoportban (WP5 – SPACE), azaz a különböző helyszínek azonosításában működtek közre.  

Ez utóbbi azért is különösen fontos, hogy közreműködésünk révén minél több Pest megyei település 

kerüljön fel a projekt „térképére”, élvezhesse a projekt előnyeit, lehessen része a tervezett Dunamenti 

települések hálózatának.  

Külön eredménynek tartjuk, hogy Pest megyében lesz a tervezett kísérleti programok legalább egyik, 

de lehetőség szerint két helyszíne is. A projekt végrehajtása során megállapításra került, hogy a 

tervezett események és média-megjelenések biztosíthatják az érintett települések számára a 

projekttől várt láthatóságot. Sikerült elérni, hogy a következő évben legalább egy kiemelt rendezvény 

kerüljön megrendezésre Pest megyében a projekt keretei között. A tervezett helyszín: Ráckeve.  

A projekt módszertani és szervezési kérdésekben több szakmai egyeztetést is tartott, illetve néhány 

nagyobb szabású rendezvényre is sor került. 

 Kick-off (nyitó) konferencia (Budapest) 

 Nemzetközi Workshop (Krems, Austria) 

 Nemzetközi Workshop és Duna Napok (Budapest, Esztergom, Párkány) 

 Nemzetközi Workshop (Golubac, Szerbia). 

 

HAGYOMÁNYOS EURÓPAI KAPCSOLATOK 

LUDWIGSBURG JÁRÁS  

Pest Megye Közgyűlésének delegációja - minden közgyűlési frakció képviselőinek részvételével - 

hivatalos látogatás keretében kereste fel Ludwigsburg Járás Önkormányzatát. A delegáció a német 

partnerünk meghívásának tett eleget. Ludwigsburg járással való kapcsolatunk kezdete 1992-re nyúlik 

vissza. A tavaly 25 éves múltra visszanyúló kapcsolat során számos területen együttműködés alakult ki 

a két önkormányzat között. Partnermegyénk szinte minden évben adományokat, elsősorban használt 

bútorokat, ágyakat adományoz Pest megyei szociális intézmények részére, amelyeket az általuk 

fenntartott szociális intézmények a szabványok különböző változásai miatt már nem használnak. A 

delegáció meglátogatta a Ludwigsburg Járás által fenntartott Kleeblatt szociális otthont, ahol 

megtekintették a magas színvonalú ellátás körülményeit, és megismerték az intézmény működési 

környezetét, mechanizmusát, finanszírozását. 

Az együttműködés másik területe a Tápióvidék Természeti Értékeiért Közalapítványban létrejött 

kapcsolat. Pest Megye Önkormányzatának a Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesülettel 

együtt 1996-ban hozta létre a Tápióvidék Természeti Értékeiért Közalapítványt azzal a céllal, hogy a 

Tápió-vidék és a tájtörténetileg hozzá kapcsolódó területek (összesen 21 település) természeti 

értékeinek feltárását és megőrzését segítse, és mind szélesebb körökben megismertesse az itt élőkkel 

és az ide látogatókkal. Emellett fontos feladatának tekinti, hogy az egészséges emberi környezet 

megőrzése érdekében és a fenntartható vidékfejlesztésben közreműködjön a helyi önkormányzatokkal 

és a hivatalos szervekkel. 
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Egy évvel később 1997-ben, az alapítókhoz csatlakozott a Tápiómenti Települési Önkormányzatok 

Szövetsége és Ludwigsburg Járás Önkormányzata, Pest megye németországi partnere is, mellyel az 

alapítvány hivatalos természetvédelmi kapcsolatot alakított ki. A Közalapítvány kuratóriumában 

partnermegyénk két tagja Rainer Haas elnök úr és Rolf Gastel. 

A Tápió-projekt keretében a két partner minden évben természetvédelmi cseretábort szervez 

középiskolás fiataloknak, melynek páratlan évben Ludwigsburg járás, páros évben Pest megye, azon 

belül a Tápió-vidék ad otthont. 2016 májusban ünnepeltük közösen a XX. természetvédelmi 

cseretábort Tápiószentmártonban, a Közalapítvány szálláshelyén. A táborok célja, hogy a fiatalok 

megismerjék egymás kultúráját, jó természetvédelmi gyakorlatait, és a kirándulások mellett aktívan 

részt vesznek egy-egy élőhely gyakorlati kezelésében is. Az elmúlt húsz tábor folyamán sok barátság 

született, mely erősíti a két ország kapcsolatát is. A táborozók közül többen ma már felnőttként segítik 

a természetvédelmi munkát a Tápió-vidéken különböző egyesületekben és az alapítvány 

önkénteseiként. Évente kb. 20 német diák látogat el a táborba, ahol aktív természetvédő 

tevékenységet végeznek, részt vesznek a faépítmények javításában, kártevő növények irtásában. A 

táborban eltöltött idő során megismerhetik a Tápió-vidéke előhelyeit, bejárják a tanösvényeket, 

szabadidős kirándulásokon vesznek részt. A delegáció a látogatás alkalmával felkereste és 

megtekintette a ludwigsburg-i ifjúsági tábor helyszínét. 

A delegáció emellett felkereste a járásban található Besigheim, Gerlingen és Affalterbach 

településeket. Affalterbach-ban működik a Mercedes-AMG gyára, valamint a HWA versenyautó gyár 

is, utóbbiban a delegáció látogatást is tett. A német partnerek által szervezett program keretében a 

delegáció ellátogatott egy menekültszállásra is Gerlingen-ben, továbbá az Oscar Walker iskolában 

betekintést nyerhetett a német szakiskolai/szakmunkásképző rendszer működésébe. 

  *** 

Rainer Haas elnök úr részére Pest Megye Közgyűlése a megye külkapcsolataiért díjat adományozta 

2017-ben. Haas elnök úr két évtizede odaadóan támogatja Ludwigsburg járás és Pest megye 

együttműködését és közös munkáját, hozzájárulva több sikeres kezdeményezés és projekt 

megvalósításához. Elnöksége alatt, az elmúlt 25 évben számos támogatást kapott Pest megye a 

Ludwigsburgi járástól.  

*** 

2017. november 6-7-én Szabó István elnök úr részt vett a hagyományos, minden évben megrendezett 

Ludwigsburgi Nemzetközi Vásáron.  

 

MAZÓVIA VAJDASÁG (LENGYELORSZÁG) 

Adam Struzik, Mazóvia vajdaság marsallja idén is meghívta Pest Megye Önkormányzata vezetőit a 

2017. október 19-21. között megrendezett World Travel Show elnevezésű utazási kiállításra, melyet 

Lengyelország legnagyobb kiállítóhelyén, a Varsóhoz közeli Nadarzyn-ban tartottak meg.  A lengyel fél 

Pest Megye számára ingyenesen biztosított megjelenési lehetőséget egy 15 m2-es kiállítótérben.  

A rendezvény kiváló lehetőséget adott Pest Megye számára, hogy a nemzetközi turisztikai szakma 

képviselői, illetve az érdeklődők előtt bemutatkozzon, új partnerekre és vendégekre tegyen szert. 
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Pest Megye Önkormányzatát a kiállításon Karácsony János Ádám képviselő és dr. Ratimovszky Tibor 

aljegyző képviselte, míg a kiállítási térben a Kis-Duna mente TDM Nonprofit Kft. munkatársai, Szontágh 

Ferenc ügyvezető és Gere Ágnes TDM menedzser képviselték a megyét, akik kiadványokkal, 

kóstolókkal fogadták az érdeklődőket.  

HATÁRON ÁTNYÚLÓ KAPCSOLATOK 

HARGITA MEGYE 

Hargita megyével a 2017. évben is aktív kapcsolatokat ápoltunk.  

 Szabó István elnök úr 2017. június 1-4. között Borboly Csaba, Hargita Megye Tanácsa 

elnökének meghívására részt vett a Hargitai megyenapok rendezvénysorozaton.  

 2017. júniusában Kisfaludi Aranka az értéktárral kapcsolatos együttműködések konkretizálása 

tárgyában Hargita megyébe látogatott. 

 2017. július 19-22. között szintén Borboly Csaba elnök úr meghívására Szabó István elnök részt 

vett a Bálványosi Szabadegyetemen.  

 Kisfaludi Aranka értéktár referens 2017 októberében a XII. Őszi hadjárat rendezvénysorozaton 

képviselte a megyét.  

 Szabó István elnök úr és Borboly Csaba közösen kezdeményezte továbbá a magyar Kormánynál 

a Mária Út, mint nemzetközi zarándokút erdélyi és partiumi kiépítésének támogatását, 

továbbá Közép-Európa zarándokútja fejlesztését, nemzetközi együttműködés keretében, 

kormányok közötti programként.   

 Hargita Megye partnereként vettünk részt 2017. október 11-én, a Régiók Bizottsága által 

szervezett „Európai Városok és Régiók Hete” rendezvénysorozaton Brüsszelben. „Go local! – 

Best practices of sustainable food policy on local level” (Jógyakorlatok helyi szinten a 

fenntartható élelmiszerpolitika terén) c. workshop keretében. A worskhop keretében 

Magyarországról részt vett – többek között – a Bács-Kiskun Megyei Önkormányzat és a Vas 

Megyei Önkormányzat delegáltja is. A megyét Wolf Péter képviselte, és tartott előadást a 

workshop keretében a magyarországi jógyakorlatokról.   

 A Hargita megyei fél kezdeményezésére egy gazdasági konferencia és vállalkozói szakmai 

találkozó létrehozása érdekében kapcsolatot kerestünk számukra a Pest Megyei Kereskedelmi 

és Iparkamaránál.  

 

NYITRA KERÜLET – IPOLYDAMÁSD-HELEMBA HÍD, PONTIBUS EURÓPAI TERÜLETI TÁRSULÁS  

Pest Megye Önkormányzatának Közgyűlése döntése értelmében Nyitra kerülettel közösen 

működtetjük a Pontibus EGTC-t.  

A Pontibus ETT már két éve tölti be a Helemba Ipolydamásd közötti híd építésének előkészítésével 

kapcsolatos közvetítői feladatokat. Az Interreg V-A SK-HU Együttműködési Programra előkészített 

pályázat 2017. november 2-én került benyújtásra. A nem vissza térítendő támogatás kérelmezője a NIF 

Zrt., a Nyitra Kerületi Önkormányzat projekt partnerként szerepel. Pillanatnyilag a pályázat értékelése 

zajlik. 
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A Nyitrai partnerünkkel több közös pályázatot készítettünk elő. Ezekről a Pontibus ETT 2017. évi 

beszámolójáról szóló külön előterjesztésben kap tájákoztatást a Tisztelt Közgyűlés. 

KÍNAI KAPCSOLATOK 

A kínai kapcsolatokban meghatározó jelentőséggel bírt az idei évben, hogy idén Budapesten rendezték 

meg a Kína és a kelet-közép-európai országok vezetőinek (16+1) hatodik találkozóját. Az 

együttműködés immár ötödik évfordulójára tekint vissza (2012-Varsó, 2013-Bukarest, 2014-Belgrád, 

2015-Suzhou, 2016-Riga). A „16+1” együttműködés több szinten működik. A legfelsőbb szint az állami 

vezetők találkozója, de emellett egyes ágazatok és területi szintek közötti együttműködések is széles 

körben léteznek. Ez a fajta lazább intézményesítés megfelel a résztvevő országok különböző 

érdekeinek és motivációinak, és hatákonyabban elősegíti az együttműködést, illetve annak 

rugalmasságát.  

A budapesti találkozó érezhetően fellendítette az együttműködési megkereséseket kínai részről  

tartományi szintről is.  

Pest Megye Önkormányzata már több éve jó kapcsolatokat ápol a Kínai Kereskedelmi Minisztérium 

Befektetésöszötnző Ügynökségével (CIPA). 2017. október 24-én – a “16+1” csúcstalálkozót megelőző 

időszakban – a Megyeházán egy közös gazdasági fórumot szerveztünk a CIPA-val, amelyen Li Yong, a 

szervezet vezérigazgató-helyettese is részt vett. A konferencián a magyar üzleti, befektetési környeztet 

több szakértő ismertette így a Nemzeti Befektetési Ügynökség (HIPA), Magyar Ingatlanszövetség, 

Magyar Logisztikai Egyesület, valamint a Dessewffy, Dávid és Társai Ügyvédi Iroda. 

A találkozón több kétoldalú megbeszélésre is sor került. Ennek keretében Pest Megye Önkormányzata 

meghívást kapott Gansu tartományban 2018 nyarán rendezendó nemzetközi vásárra és befektetői 

fórumra.  

A konferencia kiemelendő eseménye a kínai BOHONG csoporttal való kapcsolatfelvétel. A cégcsoportot 

1999-ben alapították, világszinten 5500 főt foglalkoztat. A cégcsoport jelen van már Magyarországon: 

Oroszlányban az általuk felvásárolt kanadai Wescast cég révén jelentős mértékben hozzájárul a magyar 

az autóipari exporthoz, kiszolgálva nyugat-európai, elsősorban német autómárkákat. A cég egy, 

mindösszesen 800 hektár méretű ipari parkot tervez megvalósítani kb. 5 év alatt, amelybe kínai, 

elsősorban szecsuáni cégeket tervez idevonzani, elsősorban a  gépjármű alkatrészgyártás, megújuló 

energiákra épülő meghajtások, önvezető gépjárművek rendszerei, megújuló energiaforrásokhoz 

akkumulátorok, VR (virtuális valóság) rendszereken alapuló szenzorok gyártása terén. A cégcsoport 

elkötelezett az iránt, hogy a beruházást a főváros közelében, Pest megyében valósítsa meg. Ennek 

érdekében segítséget nyújtottunk a cég képviselőinek a lehetséges, potenciális területek 

azonosításában és a Hivatal munkatársai személyes közreműködésével több helyszíni bejárást 

tartottunk Pest megyei településeken a szóba jöhető, erre alkalmas (vagy alkalmassá tehető) 

területeken. Ezek megszervezésében a települési önkormányzatok polgármesterei és hivatalai jelentős 

segítséget nyújtottak, minden esetben nagy érdeklődés övezte a cégcsoport tervezett fejlesztését.  

A BOHONG csoport a “16+1” csúcstalálkozó során a nemzetgazdasági miniszter jelenlétében 

együttműködési szándéknyilatkozatot írt alá a HIPA vezetőjével a beruházás megvalósításáról. Ezt 

megelőzően, 2017 májusában a Kormány már stratégiai megállapodást kötött a BOHONG csoporttal.  
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*** 

2017. július 16-án a Yuanda China Holdings Ltd. Kína egyik prominens építőipari nagyvállalatának 

képviselőjét fogadta Szabó István, a közgyűlés elnöke. A cég Közép-Kelet Európában tervez létesíteni 

egy függönyfal- és liftgyártó nagyüzemet, reményeink szerint Magyarországra, azon belül Pest 

megyére fog esni a választásuk, beindítva ezzel egy gyümölcsöző bilaterális projektet. A találkozón a 

cég képviselői tájékoztatást kaptak a magyar befektetői környezetről, támogatási rendszerről. 

2017. október 26-án a Megyeháza adott otthont a ZTE okosváros konferenciájának. A ZTE Kína egyik 

vezetõ kínai távközlési eszköz gyártója, amelynek magyar leányvállalatával önkormányzatunk jó 

kapcsolatot ápol. A cég különösen az 5G hálózat révén elérhető fejlesztésekre fókuszál a jövőben, 

amely használatával új technológiák és megoldások válhatnak valósággá. A rendezvény köszöntőjében 

Szabó István elnök úr megemlítette, hogy a ZTE már rendelkezik egy, újdonságnak számító intelligens 

parkolórendszerrel Szentendrén, amely a megyei önkormányzat koordinációjával valósult meg. Elnök 

úr a köszöntőben kifejtette:  a 21. század szintjére kell vinni a kisebb településeket is, ehhez az okos 

technológiák alkalmazásával kell megkezdeni a városaink megváltoztatását. A ZTE okosváros 

koncepciója a legújabb információ-technológiai fejlesztések segítségével támogatja a városvezetést, 

ezek kerültek bemutatásra az egész napos konferencián. A ZTE gyárát egyébként Pest megye 

delegácója Kínában személyesen is felkereste a 2016. évi út során.  

*** 

2017-ben is számos kínai vendéget fogadtunk, célkitűzéseinkek megfelelően előterbe helyezve a 

gazdasági kapcsolatok fejlesztését. A találkozók kíváló alkalmat adtak arra, hogy a kínai érdeklődőknek 

bemutassuk Pest megyét, a megyei üzleti környezetet, bízva abban, hogy a térség számára hasznos 

beruházások valósulnak meg a jövőben: 

- 2017. április 28-án Liu Dianxun úrral, a CIPA vezetőjével Szabó István elnök tárgyalt munkaebéd 

keretében. Mint a fentiekben részletezésre került, a CIPA-val hosszú évkre visszanyúló jó kapcsolatokat 

ápolunk. Elnök úr és igazagató úr ezt megelőzően az 2016-os kínai út során találkozott Ningbo-ban.   

- 2017. május 11-én részt vettünk a CIPA által Budapesten szervezett üzleti találkozón, ahol elsősorban 

Hebei tartománybeli cégek képviseltették magukat. 

- 2017. május 16-án Lianoing tartományból fogadtunk egy tartományi delegációt. Lianoing tartomány 

kormányzó-helyettesével még a 2015-ös langfang-i üzleti fórumon és vásáron vettük fel a kapcsolatot.  

- Szintén 2017. május 16-án  Zhou Jianping érkezett a Megyeházára a kínai Nemzeti Fejlesztési és 

Reform Bizottságtól. E szervezetnek nagy szerepe van a kínai fejlesztési tervek kidolgozásában és a 

nagyprojektekkel kapcsolatos döntéshozatalban.  

- 2017. június 12-én Shandong tartománybeli delegációt fogadtunk. Közreműködésünkkel egy 

együttműködési szándéknyilatkozat aláírására került sor egy magyar cég és a tartományi képviselők 

között a cseresznyetermelés új, innovatív megoldásainak alkalmazásáról.  

- 2017. július 10-én Shandong tartományból érkezett egy delegáció, amellyel az épületek 

energiahatékonysága, zöld építészet, kulturális örökségek megőrzéséről folytattunk eszmecserét.  A 

delegáció vezetője együttműködési megállapodást írt alá a Beningeer Kft. tulajdonosával. Az építőipari 

cég a megyei önkormányzat 2016-os kínai delegációjának tagja volt.  
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- Szintén 2017. július 10-én, a velünk testvérmegyei kapcsolatot ápoló Csungkingból fogadtuk Tang 

Yingyu-t főtitkárhelyettest, akivel a kereskedelem, területi tervezés és az építésügy terén folytattunk 

egyeztetéseket.  

- 2017. november 21-én a velünk 2004 óta testvérmegyei megállapodással rendelkező Ningxia 

tartományból fogadtunk delegációt. Megemlítendő, hogy az elmúlt években nem volt érdemi 

kapcsolat a tartomány és a megye között, e találkozó a kapcsolatok újrafelvételét szolgálta.  

- 2017. december 7-én  újabb testvérmegyei látogatásra került sor Hainan tartományból. A delegáció 

vezetője Chen Haibo, a Hainan-i Népi Kongresszus Állandó Bizottságának alelnöke. Hainan tartomány 

egészségturizmusának és egészségiparának jelenét és ismertette terveiket az elkövetkezendő évekre, 

valamint megerősítette szándékát, hogy szoros kapcsolatban kíván maradni Pest megyével ezen 

terveik megvalósítása során. Hainan számára prioritás, hogy a jelenleg 90%-ban belső turizmusra épülő 

desztinációkat a külföldi turisták számára is vonzóbbá tegye.  

- 2017. december 19-én a Hebei tartománybeli Tianjin város delegációját fogadtuk. Tianjin egy azon 

néhány város közül (Peking, Csungking, Shanghai), amelyek speciális státusszal rendelkeznek Kína 

közigazgatási rendszerén belül. A megbeszélésen a magyar és Pest megyei befektetési-üzleti 

környezetről, kormányzati támogatásokról láttuk el információkkal a kínai felet. Tianjin részéről a fő 

hangsúly a Dongjiang-i Szabadkikötő Zóna bemutatásán volt, amit Jin Li Ting a Beruházásösztönzési 

Iroda igazgatóhelyettese tartott meg prezentáció keretében.  

 

EGYÉB NEMZETKÖZI KAPCSOLATOK 

Még a 2016. év végén érkezett megkeresés Peru Cajamarca régiójából környezetvédelmi-gazdasági 

együttműködés kialakítása érdekében. A megkeresés alapján 2017 elején meghívtuk Cajamarca régió 

kormányzóját Budapestre, aki a helyi hivatalos ügyek miatt nem tudott Budapestre utazni, ennek 

ellenére elkötelezett volt az együttműködés kialakítása iránt, ezért Pest megye delegációját invitálta 

Cajamarca régióba. Az előkészítő egyeztetések és a Külgazdasági és Külügyminisztérium illetékeseivel 

lefolytatott tárgyalások után a Közgyűlés 55/2017. (08.25.) PMÖ határozata alapján Cajamarca 

tartománnyal együttműködési megállapodás megkötésére került sor 2017. szeptember 13-án.  

A tartomány - többek között – az alábbi kérdések mentén szeretne együttműködni Pest Megye 

Önkormányzatával és Pest megyei vállalkozásokkal: 

 mezőgazdaság, élelmiszer- és feldolgozóipar; 

 építőipar, valamint építőanyag- és berendezésgyártás; 

 együttműködés a kis- és középvállalkozási szektor, technológiai együttműködések terén; 

 környezetvédelem, talajvédelem, hulladékkezelés, vízgazdálkodás, nehézipar környezeti 

hatásai; 

 felsőoktatási intézmények, tudományos intézetetek együttműködésének támogatása; 

 turizmus; 

 kultúra. 
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A megállapodás alapját képezi az egyetemek közti együttműködés kialakítása, valamint az 

agrárinnovációs ismeretek elterjesztése Peruban. Peruban ugyan húzóágazat a mezőgazdaság, de az 

erőforrások optimális felhasználásának hiánya, valamint a súlyos környezetszennyezést okozó 

bányászati tevékenység következtében érdeklődést mutatnak a magyar agrárinnovációs és 

környezetvédelmi technológiai megoldásokra. Ennek érdekében Szabó István felkérte a küldöttségben 

való részvételre Dr. Helyes Lajos professzort, a Szent István Egyetem rektorhelyettesét, a Magyar 

Tudományos Akadémia növénytermesztési és kertészeti tudományok doktorát.  

A látogatás alkalmával a Cajamarca-I Kormányzói Hivatal részétől több előadást mutattak be az 

egészségügy, a bányászat, a környezetvédelem, a víz- és szennyvízkezelés és az energetika terén. Az 

előadásokból világosan kitűnt, hogy Cajamarca a magyar „know-how” exportjára elsősorban  a 

bányaipar által okozott környezetszennyezés és az annak eredményeként jelentkező megbetegedések 

(nehézfém-szennyezés) felszámolása kapcsán számít. Ismertették továbbá, hogy a legfőbb kiviteli 

cikkeik az arany, a réz, a pörköletlen kávé és a kakaó, melyek exportjához európai partnert keresnek.  

Magyar részről Helyes Lajos professzor tartott előadásában kifejtette, hogy a magyar tudástőke 

átadására legegyszerűbben az egyetemek közti együttműködéssel, és az ösztöndíjak alapításának 

rendszerével kerülhet sor.  

A helyi Kereskedelmi Kamara meghívásának eleget téve a delegáció tagjai részt vettek egy kamarai 

megbeszélésen. Nyitóbeszédet mondott Szabó István elnök, a Cajamarcai kamara elnöke, majd dr. 

Losó József tartott előadást a Pest megyei MIRELITE MIRSA Kft.-ről, a magyarországi kereskedelmi 

lehetőségekről és tapasztalatokról, valamint a cég termékeiről, illetve a speciális fagyasztási 

technológiájáról. A MIRELITE termékei felkeltették a perui fél érdeklődését, és felmerült annak 

lehetősége, hogy mind a termékeket, mind a technológiát megjelentetnék a perui piacon.  

A felek közötti együttműködési megállapodás részleteit és gyakorlati megvalósulását a későbbiekben 

dolgozzák ki. E látogatás elsődleges célja a felek között a lehetséges konkrét együttműködési területek 

feltérképezésre, a Cajamarca Régióban jelentkező környezetvédelmi-nehézfémszennyezési problémák 

és az ennek felszámolása érdekében eddig megtett lépések megismerésére terjedt ki. A felek 

felkutatják azokat a lehetséges programokat és együttműködési lehetőségeket, amelyek az 

együttműködési megállapodásban lefektetett témák mentén konkrét együttműködéseket 

jelenthetnek, elsősorban Cajamarca régióban jelentkező negatív környezeti hatások felszámolása, 

másik oldalról ennek érdekében magyar technológiák alkalmazása vonatkozásában. A magyar 

Kormány felajánlása alapján egyébként egy magyar cég által üzembe helyezett víztisztító technológiát 

már sikerrel alkalmaznak Peruban. A kapcsolatok tovább építése érdekében Szabó István elnök 

meghívta Magyarországra Cajamarca kormányzóját. Elnök úr kérte továbbá a magyar külképviseletet, 

hogy legyen a felek segítségére minden olyan kérdésben, amely megkönnyítheti az együttműködést, 

így különösen a kapcsolattartásban, üzleti partnerek felkutatásában és az összekötésben. 

 

További nemzetközi kapcsolatok, események 2017-ben: 

 

 Szabó István elnök úr 2017. május 27-28. között a szlovákiai Jólész községbe látogatott, a jólészi 

római katolikus templom felszentelésének 20. évfordulója alkalmából.  

 Szabó István elnök úr a Lódz vajdaságbeli Piotrków Trybunalski település polgármesterének 

meghívására 2017. március 24-25. között megrendezett Magyar-Lengyel Barátság napja hivatalos 

ünnepségre látogatott.  
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 2017. május 18-19. között Pozsony régió brüsszeli irodájának meghívására részt vettünk a 

„Visegrádi négyek” 2020 utáni kohéziós politikai szerepével kapcsolatos szakmai egyeztetésen. Az 

önkormányzatot Wolf Péter képviselte a rendezvényen.  

 Pest Megye Önkormányzata a BKK mint főkedvezményezett felkérésére részt vett az INTERREG 

EUROPE keretében megvalósuló SMART MR című K+F projektben, külső szakértő partnereként. A 

projekt keretében 2017. december 12-13-án Göteborg mellett került megrendezésre egy 

workshop, amelynek fő témája a közlekedésfejlesztés vezérelte városfejlesztés és az állomás 

környéki lakóközösségek. Mivel a projekt egyik fő célja önkormányzatok, helyi és regionális 

döntéshozók segítése, továbbá a workshop témájához történő illeszkedés okán egy főt Pest Megye 

Önkormányzata részéről meghívtak a rendezvényre. A rendezvényen Wolf Péter szakértőként vett 

részt az Önkormányzat részéről. 

 2017. szeptember 3-án Horst Stegmaier érkezett Pest megyébe rövid látogatásra. Horst Stegmaier 

képviselő Ludwigsburg Járás részéről az elmúlt években rendkívül sokat segített abban, hogy a 

magyar szociális intézmények bútoradományokat kapjanak.   

 2017. augusztus 29-én az Üzbég Farmerszövetség képviselőit fogadtuk a Megyeházán.  

 Felkérést kaptunk Namíbiából testvérkapcsolat létesítése céljából, azonban ez a célterület nem 

szerepelt a 2017. évi külügyi tervben, így a felkérést elutasítottuk.  

 Taskent megye kormányzója meghívására a közgyűlés elnöke vett volna részt az üzbegisztáni 

kiküldetésen, amely az üzbég-magyar gazdasági kapcsolatok fejlesztését lett volna hivatott 

szolgálni, azonban sajnos betegség miatt vissza kellett mondani a meghívást.  

 A kínai Shanxi tartomány egy nemzetközi turisztikai konferenciára invitálta az Önkormányzat 

delegációját. A látogatás valamennyi költséget a kínai fél állt volna, azonban az utolsó napokban 

váratlanul lemondták a rendezvényt, ezért a kiküldetés elmaradt.  
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A fentiekben ismertetett külügyi események költségeit az alábbiakban összegezzük: 
 

Magyar-Lengyel Barátság napja ünnepségsorozat, Lengyelország  
(2017. március  24-26.), Szabó István  

Napidíj 46 260 Ft 

Repülőjegy 48 206 Ft 

Reptéri parkolás 14 000 Ft 

Szállás költség 36 654 Ft 

Lengyel tolmács (benne szállásköltség, ellátás) 162 618 Ft 

Banki költség (deviza utóterhelés) 2 500 Ft 

Bankköltség (deviza utóterhelés) 500 Ft 

Összesen 310 738 Ft 

 

Ludwigsburgi testvérmegyei látogatás  
(2017.május 16-19.)  
Alattyányi István, Fehér Zsolt, Karácsony János Ádám, Laczik Zoltán, Lengyel Szilvia, 
Rónai Sándor, dr. Vántsa Botond Zoltán, Ványi Lászlóné, Popovics Gábor, tolmács 

Repülőjegy, reptéri transzfer 831 982 Ft 

Tolmácsolás 177 800 Ft 

Biztosítás 8 885 Ft 

Összesen 1 018 667 Ft 

 

Brüsszel - "Visegrádi négyek" kohéziós politika 2020 utáni szerepével kapcsolatos 
szakmai konferencia  (2017. május.18-19.), Wolf Péter 

Repülőjegy 45 980 Ft 

Szállás 46 411 Ft 

Transzfer 19 369 Ft 

Napidíj 23 423 Ft 

Összesen 135 183 Ft 

 

Perui kiküldetés (2017. augusztus 8- szeptember 15.)  
Szabó István, Popovics Gábor, Dr. Helyes Lajos (Szent István Egyetem 
rektorhelyettes), tolmács  

Tolmácsolás, fordítás 785 105 Ft 

Repülőjegy 1 870 378 Ft 

Reptéri transzfer 11 850 Ft 

Szállásköltség 217 022 Ft 

Utasbiztosítás 16 590 Ft 

Napidíjak 243 520 Ft 

Deviza utóterhelés 500 Ft 

Összesen 3 144 965 Ft 
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Varsói World Travel Show (2017. október 19-21.)  
Karácsony János Ádám, dr. Ratimovszky Tibor 

Repülőjegy 220 400 Ft 

Napidíjak 92 652 Ft 

Biztosítás 1 645 Ft 

Reptéri transzfer 6 660 Ft 

Szállásköltség 100 437 Ft 

Részvételi díj és installációs költség 51 545 Ft 

Bankköltség (deviza utóterhelés) 500 Ft 

Összesen 473 839 Ft 

 

Ludwigsburgi nemzetközi vásár (2017. november 6-7.) Szabó István 

Repülőjegy 74 632 Ft 

Reptéri parkolás 9 800 Ft 

Összesen 84 432 Ft 

 

Európai Városok és Régiók Hete, Brüsszel (2017.október 10-11.) Wolf Péter 

Repülőjegy 37 750 Ft 

Szállás 59 508 Ft 

Transzfer 27 741 Ft 

Napidíj 23 163 Ft 

Összesen 148 162 Ft 

 

SMART MR projekt  (Göteborgi) 2017. december 11-13. Wolf Péter 

Napidíj 46 779 Ft 

 

Egyéb 

Vendéglátás (Hargita megye elnöke., Interreg projekt 
előkészítő megbeszélés, Mazóvia Vajdaság marsall, CIPA, 
Zagiba Tibor, üzbég delegáció, Haas elnök úr, Nyitra megye) 

360 758 Ft 

Ajándékok 1 248 306 Ft 

Árfolyamkülönbözetek 4 722 Ft 

Fordítás 171 368 Ft 

Tolmácsolás (ludwigsburgi delegáció 2017.09.03.) 44 450 Ft 

Romániai úthasználat (Szabó István) 917 Ft 

Karácsony János Ádám - útiköltség (Rába-Duna-Vág ETT 
Felügyelő Bizottsági ülése) 

8 037 Ft 

Járulékok 976 698 Ft 
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Üzbegisztáni kiküldetés, betegség miatt elmaradt 
Szabó István 

Repülőjegy 140 074 Ft 

Repülőjegy visszatérítése -9 027 Ft 

Összesen 131 047 Ft 

 

Kínai turisztikai konferencia (visszamondott)  

Vízum költség 114 300 Ft 

 

Budapest, 2018. január 15. 


